
Samenvatting zienswijzen uit de publieke sector

Gemeente Overbetuwe…
…verzoekt sportaccommodaties (zwembaden, sporthallen, sportzalen en gymzalen,
sportvelden en overige sportaccommodaties) toe te voegen aan de tabel met
basisbehoeftes. De gemeente acht sportvoorzieningen van essentieel maatschappelijk
belang voor onze samenleving. Daarbij is sportruimte randvoorwaardelijk voor woningbouw,
gezien de plicht van gemeenten tot het bieden van bewegingsonderwijs.

Vakopleiding Techniek… (mede namens Vereniging Technische Bedrijfstakscholen, een 15-tal
technische opleidingslocaties voor MBO-studenten in Nederland)
…verzoekt locaties waar middelbaar beroepsonderwijs plaatsvindt binnen categorie te laten
vallen, omdat een groot deel van de MBO-studenten (jongeren tussen de 16 en 18 jaar die
nog geen startkwalificatie hebben behaald) kwalificatieplichtig is.

Gemeente Nijmegen…
…vraagt waarom de toepassing van prioritering volgens het ontwerpbesluit een bevoegdheid
is van netbeheerders en geen verplichting.

…stelt dat het ivm transparantie richting samenleving en overheden gewenst is om concrete
eisen te stellen aan de wijze waarop netbeheerders keuzes openbaar maken.

…verzoekt in het besluit op te nemen dat er minimaal overleg plaatsvindt met het betrokken
overheidsorgaan over de toepassing van het prioriteits kader, gezien keuzes gevolgen
hebben voor de geplande ontwikkelingen.

…verzoekt om in de subcategorie woningbouw de opvang voor asielzoekers/vluchtelingen
expliciet toe te voegen.

Landelijke huisartsen vereniging LHV voor de afdeling Brabant Midden West…
…verzoekt in tabel 1 onder categorie 3 basisbehoeften > gezondheidszorg “praktijk van
huisartsen” op te nemen.

Gemeente Bergen op Zoom…
…verzoekt belangrijke ondersteunende zorg gerelateerde ontwikkeling ook mee te nemen in
het prioriteringskader. Dit betreft dan onder andere maar niet uitsluitend de ontwikkeling en
realisatie van huisartsenpraktijken alsmede gezondheidscentra.

…verzoekt om de koppeling van commerciële activiteiten mogelijk te maken bij
ontwikkelingen die een belangrijke bijdrage leveren aan het lokale voorzieningenniveau, de
leefbaarheid alsmede het energiesysteem van aangelegen woonvoorzieningen.

…verzoekt om andere ontwikkelingen die invulling geven aan een specifieke vorm van
woningbehoefte, met nadruk op de zorg gerelateerde woningbehoefte, op te nemen in het
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prioriteringskader. Dit betreft onder andere maar niet uitsluitende de SBI codes van
verpleeghuizen, verzorgingshuizen, vormen van begeleid wonen, jeugdzorg en
maatschappelijke opvang voor daklozen en asielzoekers.

…adviseert om binnen het prioriteringskader een uniform aanvraagformulier op te stellen
voor de prioritering. Hierbij kan op basis van kernvragen binnen een webformulier in
sommige gevallen reeds eenvoudig een resultaat worden toegekend. Dit proces kan er
mogelijkerwijs voor zorgen dat de inhoudelijke behandeling van prioriteringsverzoeken enkel
wordt beperkt tot de verzoeken die tot de zogenaamde twijfel en/of uitzonderingsgevallen
behoren.

…verzoekt om het maatschappelijk prioriteringskader indien noodzakelijk ook van toepassing
te verklaren op aansluit verzoeken. Daarbij kan worden aangesloten op de werkwijze zoals
opgenomen in de consultatie waarbij netbeheerders de ruimte behouden om eventuele
synergievoordelen te realiseren bij geclusterde werkzaamheden.

…verzoekt netbeheerders de mogelijkheid te bieden om in een zo'n vroeg mogelijk stadium
te beginnen met het toepassen van het prioriteringskader.

…verzoekt netbeheerders zo snel als mogelijk de mogelijkheid te bieden gebruik te kunnen
maken van het prioriteringskader na afloop van de consultatietermijn. Bij voorkeur wordt aan
netbeheerders opnieuw en oprecht de mogelijkheid geboden om te anticiperen op de
definitieve vaststelling op basis van de regels uit het ontwerpbesluit.

Bouwend Nederland…
…roept op beide prioriteringsmechanismen - voor zowel transport- als aansluitingsverzoeken
- goed op elkaar af te stemmen.

…pleit in het kader van ‘schoon en emissieloos bouwen’ voor prioriteit voor transportbehoefte
(en bouwaansluitingen) voor bouwplaatsen.

…pleit er voor dat als door de politiek besloten is dat bepaalde maatschappelijke opgaven
(zoals: de energietransitie, verduurzaming en woningbouw) prioriteit vergen, dit automatisch
vertaalt in een prioriteit voor de transportbehoefte van elektriciteit voor deze opgaven.

…vindt dat de aanleg van bouwaansluitingen ten behoeve van de aanleg van de
infrastructuur voor warmte en waterstof onder de categorie ‘congestieverzachters’ horen te
vallen.

…pleit er voor de volgorde van de subcategorieën die onder ‘basisbehoeften’ vallen
afhankelijk te stellen van de prioriteiten van de politiek.

…verwacht vele verzoeken om prioritering en stelt om te voorkomen om weer terug bij af te
zijn met het ‘first comes, first served’-principe ook hier de prioritering van de verzoeken te
baseren op de prioriteiten van de politiek.
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Rijksvastgoedbedrijf…
…stelt dat gerechtsgebouwen met zittingszalen en locaties dienst justitiële inrichtingen in
categorie 2 dienen te vallen.

…vraagt of het mogelijk is om op voorhand en in vertrouwen, met ACM een overzicht te
delen van de locaties van defensie, gevangenissen en gerechtsgebouwen waar en wanneer
extra vermogen nodig is. RVB denkt op deze manier bureaucratie en mogelijke vertraging
van projecten te voorkomen en daarmee de nationale veiligheid te waarborgen.

Gemeente Middelburg…
…verzoekt om de gevolgen van het prioriteringskader door te rekenen voor vaststelling.

…dringt aan om meer ruimte op te nemen in het prioriteringskader voor aanvragen kleiner
dan 1MW.

G4 en Amersfoort…
…geven aan dat er ook haken en ogen aan de indeling van het prioriteringskader op basis
van de SBI-codes zitten.

…vinden dat voorzieningen ten behoeve van de verkeersveiligheid moeten worden
meegenomen in de categorie veiligheid.

…vinden dat het over het algemeen voor MBO’s HBO’s en universiteiten niet realistisch is
om uitbreiding buiten een netcongestiegebied te plaatsen

…stellen dat kinderopvang een belangrijke sociale/onderwijsvoorziening is die lokaal
georganiseerd wordt. Belangrijk, zodat de ouders van de kinderen naar hun werk kunnen en
de krapte op de arbeidsmarkt niet verslechtert.

…stellen dat de zorg die nu in het prioriteringskader staat zeer beperkt is, terwijl het hele
zorgsysteem essentieel is en wil heel SBI-code 86 in het prioriteringskader opnemen.

…vinden het belangrijk dat bij woningbouw netbeheerders het uitgangspunt van ‘50%
betaalbaar’ op gebiedsniveau meenemen in hun beoordeling.

…wijzen ACM op het belang van commerciële en maatschappelijke functies en vragen de
ACM specifiek hierop te letten in de evaluatie van het prioriteringskader.

…zijn het oneens met randnummer 41, waarin wordt beschreven dat de netbeheerder
bepaalt of afgeweken mag worden van het ‘First Come First Served’-principe. “Het lijkt
onwenselijk om maatschappelijk prioriteren af te laten hangen van een partij die zelf geen
direct belang heeft bij maatschappelijk prioriteren, en wel een belangrijke uitvoerende taak
heeft.”
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…zijn bang dat tegen de tijd dat het maatschappelijk prioriteren mogelijk is, er nauwelijks
meer capaciteit te verdelen valt en stelt voor om het voor netbeheerders mogelijk te maken
het prioriteringskader al eerder in gebruik te nemen.

…vragen om een toelichting op de vergoeding van additionele uitvoeringskosten die
netbeheerders moeten maken om prioriteringsverzoeken te behandelen en beoordelen.

Tilburg University…
…vraagt waarom er alleen een kader zou zijn voor het prioriteren van transportcapaciteit en
niet voor nieuwe aansluitingen en waarom de ACM de keuze heeft gemaakt hier
transportcapaciteit en nieuwe aansluitingen apart te behandelen.

…benadrukt dat de mogelijkheid ipv verplichting van prioriteren problemen op kan roepen en
stelt dat het cruciaal is dat beargumenteerd wordt in de concrete situatie waarom ofwel wordt
afgeweken van FCFS ofwel waarom FCFS wordt toegepast en niet het prioteringskader.

Gemeente Tilburg…
…stelt dat het, gezien integrale gebiedsontwikkelingen vaak van elkaar afhankelijk zijn,
belangrijk is om ruimte te bieden voor lokale afwegingsruimte. Het is belangrijk dat
gemeenten een duidelijke stem hebben en kunnen toetsen op basis van de eigen
beleidskaders.

…verzoekt alle vormen van onderwijshuisvesting op te nemen in het prioriteringskader.
(in het concept is er alleen prioritering voor PO en VO)

Gemeente Gorinchem…
…vraagt om prioritering voor zwembaden waar zwemlessen plaatsvinden, omdat dergelijke
zwembaden anders ten onrechte als niet prioritair zouden kunnen worden gezien, terwijl
deze zwembaden een belangrijke maatschappelijke functie vervullen met het oog op
waterveiligheid.

Algemene consensus:
● Zwembaden (iig waar zwemles plaatsvindt) toevoegen aan basisbehoeften
● Waarom is de prioritering een mogelijkheid voor de netbeheerders en geen

verplichting?
● Huisvesting voor huisartsen dient toegevoegd te worden aan basisbehoeften
● Prioriteringsmechanismen van transport- en aansluitingsverzoeken dienen goed op

elkaar afgestemd te worden
● Prioriteringsmechanisme dient zsm ingevoerd te worden
● Veel partijen pleiten voornamelijk voor eigen belang

(voornamelijk onderwijsinstellingen (niet zijnde PO of VO) en commerciële partijen)
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